
Bestyrelsesmøde i Djøf Advokat
on 10 januar 2024, 17:30 - 20:00

Djøf, NVG

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Rasmus Thingholm (Formand), Alexander Nørhave Kristiansen (Bestyrelsesmedlem), Sebastian Juhl (Bestyrelsesmedlem), 
Simon Frøsig (Bestyrelsesmedlem (pkt. 7-10 via Zoom)), Frederik Juul Olesen (Observatør)

Fraværende: Anna Cecilie Holmgaard Knudsen (Næstformand (Via Zoom)), Frederik Simmelholt (Bestyrelsesmedlem), 
Benedikte Bolvig Lund (Bestyrelsesmedlem)

Sekretariatet
Nanna Lindstrøm Hessel (Referent)

Gæster
Shanne Giovanna Vega (Til stede ved: 1)

Orientering
Rasmus Thingholm

2. Middag med repræsentantskabet

Resumé

Bestyrelsen har inviteret det nyvalgte repræsentantskab til middag den 25. januar 2024. I forbindelse med
middagen vil repræsentantskabet blive involveret i bestyrelsens arbejde.

Indstilling

Formanden indstiller, at bestyrelsen drøfter middagen i det nye repræsentantskab.

Referat

Bestyrelsen drøftede den kommende middag i repræsentantskabet. 

Bestyrelsen besluttede, at:

Formanden i næste uge sender strategien og oversigten over arrangementer for 1. halvår 2024 til

repræsentantskabet.

Dagsorden til mødet bliver:

Gennemgang af strategien, besluttet på seminaret i efteråret 2023

Input til Benediktes arbejdsgruppe for en attraktiv branche konkretiseres ved hjælp af input fra

Benedikte. Det aftales, at Nanna drøfter nærmere med Benedikte

Hvad ønsker repræsentanterne, at deres rolle skal være

Beslutning
Rasmus Thingholm

Rækkefølgen på dagsordenspunkterne blev ændret ved mødets start.

Mødereferat

1. Velkomst til SoMe Manager Shanne Giovanna Vega

Referat

Rasmus bød velkommen til Shanne.

Bestyrelsen og Shanne præsenterede sig for hinanden.

Til stede: Shanne Giovanna Vega



Fortælle, hvad Djøf Advokat har opnået det sidste år, og om de syntes, at der arbejdes på det rette

Det overvejes, om Frederik Alfast Damm fra repræsentantskabet skal høres, om han vil holde

oplæg om akademiet

Det skal være muligt for repræsentanterne at tilkendegive, om de ønsker at være aktive, og

tilknyttes projekter/arrangementer.

 

 

3. Indsupplering af 2 repræsentantskabsmedlemmer

Resumé

I efteråret 2023 var der valg til repræsentantskabet. Der var fredsvalg, ligesom der fortsat er to vakante
pladser. Det nyvalgte repræsentantskab er valgt for perioden 1. januar 2024 – 31. december 2025.

Indstilling

Sekretariatet indstiller, at bestyrelsen drøfter indsupplering af yderligere 2 kandidater, så pladserne i
repræsentantskabet er besat.

Beslutning
Rasmus Thingholm

4. Indsupplering til bestyrelsen

Resume

Eftersom Ane Astrup snart går på barselsorlov, ønsker hun at udtræde af bestyrelsen pr. 1. januar 2024. Der vil
i den forbindelse være mulighed for at indsupplere et nyt medlem i bestyrelsen, der på lige fod med øvrig
bestyrelse sidder frem til repræsentantskabsmøde den 15. marts, hvor der er bestyrelsesvalg.

Indstilling

Formanden indstiller, at bestyrelsen træffer beslutning om, hvorvidt der skal ske indsupplering og i givet fald en
beslutning om, hvem der skal indsuppleres.

Beslutning
Rasmus Thingholm

Referat

Bestyrelsen drøftede mulige kandidater til repræsentantskabet. Der er pt. 2 ledige pladser, men der er en vis

usikkerhed om, hvorvidt en person i repræsentantskabet fortsat er medlem af Djøf eller udmeldt. Rasmus er 
ved at undersøge dette.

Bestyrelsen besluttede, at da der kun er 4 bestyrelsesmedlemmer til stede, sendes følgende forslag til
repræsentantskabet ud i skriftlig høring. Forinden høringen sendes, vil de pågældende skulle fremsende en
motivation.

3 personer kontaktes af formanden:

Endnu en person foreslås også. Det er dog ikke sikkert, at vedkommende ønsker at komme i 
repræsentantskabet, dette undersøges. Eventuel indsupplering vil ske, når der kommer en ledig plads i 
repræsentantskabet.

Referat

Bestyrelsen drøftede, at hvis en person kommer i repræsentantskabet, kunne man benytte muligheden for



at indsupplere vedkommende i bestyrelsen allerede nu, i stedet for at vente til bestyrelsesvalget på
repræsentantskabsmødet.

 

5. Bestyrelsesvalg

Resumé

Djøf Advokats årlige repræsentantskabsmøde afholdes d. 15. marts 2024 i DGI-byen forud for Djøfs
repræsentantskabsmøde, der ligeledes afholdes i DGI-byen fra kl. 14:30.

Den siddende bestyrelse skal stille forslag om valg af ny bestyrelse til repræsentantskabsmødet.

Indstilling

Formanden indstiller, at bestyrelsen træffer beslutning om bestyrelsens kandidatliste til bestyrelsesvalget i
2024.

Referat

Bestyrelsen drøftede bestyrelsens liste. Den siddende bestyrelse ønsker alle genvalg, og vil derfor komme på
bestyrelseslisten. Den vakante plads drøftes på mødet den 7. februar 2024.

Beslutning
Rasmus Thingholm

6. Evaluering af bestyrelsesarbejdet

Resumé

Djøfs syv bestyrelser skal én gang om året evaluere deres eget bestyrelsesarbejde. I Djøf Advokats bestyrelse
finder evalueringen sted på bestyrelsesmødet den 10. januar 2024. Forud for selvevalueringen har formanden
talt med alle bestyrelsesmedlemmer 1:1, ligesom bestyrelsen har modtaget et skriftligt evalueringsskema.

Indstilling

Formanden indstiller, at bestyrelsen evaluerer bestyrelsesarbejdet på baggrund af den elektroniske
evaluering.

Diskussion
Rasmus Thingholm

Bestyrelsen besluttede, at hvis personen kommer i repræsentantskabet, sendes der en skriftlig høring om 
indsupplering, således at vedkommende kan inviteres til mødet den 7. februar 2024.

Referat

Bestyrelsen drøftede bestyrelsens selvevaluering.



7. Samarbejde med Stenbroens Jurister

Indstilling

Formanden indstiller, at bestyrelsen drøfter et eventuelt samarbejde med Stenbroens Jurister.

Referat

Rasmus var på tur med Stenbroens Jurister i efteråret 2023.

Stenbroens Jurister har modtaget flere støttemidler.

Flere advokatkontorer har tilbudt hjælp, men vurderingen fra Stenbroens Jurister er, at der er størst behov for
økonomiske midler.

På bestyrelsesmødet den 4. oktober 2023 drøftede bestyrelsen muligheden for, at man kan engagere
medlemmerne. På den baggrund drøftede bestyrelsen, at direktør Maja Løvbjerg Hansen inviteres til et
kommende bestyrelsesmøde evt. i maj 2024. Inden da afholder Rasmus, Alexander, Simon og eventuelt
Sebastian et kort møde med Maja Løvbjerg Hansen, så dagsordenspunktet kan konkretiseres. Rasmus
kontakter Maja for en nærmere drøftelse. 

Det er vigtigt i den forbindelse, at der er styr på rådgiverforsikring for de medlemmer, der ønsker at rådgive.

Diskussion
Rasmus Thingholm

8. Fri med løn i forbindelse med advokateksamen

Resumé

På bestyrelsesmødet den 12. januar 2022 bemærkede bestyrelsen, ”at 10% ikke har ret til fri med løn til at
forberede sig til eksamen. Det kan overvejes, om der skal køres et blog-indlæg. Bestyrelsen overvejer at
udarbejde anbefalinger til indhold til en fuldmægtigkontrakt, der bl.a. kan indeholde anbefalinger i forhold til
advokateksamen.” 

Indstilling

Formanden indstiller, at bestyrelsen drøfter muligheden for at udarbejde et blogindlæg og evt. komme med
forslag til en kontrakt for advokatfuldmægtige.

Referat

Formanden oplyste, at Advokatsamfundet i december 2023 afviste at godkende flere uddannelser for
advokatfuldmægtige i virksomheder, da Advokatsamfundet har fundet, at de(n) advokatfuldmægtig(e) ikke har
levet op til kravet om praktisk retssagsbehandling i deres arbejde, uagtet de(n) advokatfuldmægtige har
bestået begge eksamener. 

Håndbog for ansatte jurister i advokatbranchen er fra 2009 og forældet, og skal opdateres. Bestyrelsen
drøfter, at håndbogen skal ændres til "Håndbog for advokatfuldmægtige". Det kan så være den bog, der
sendes til nyindmeldte advokatfuldmægtige. 

Bestyrelsen skal udarbejde en ansøgning til Dreyers Fond. Nanna sender følgende materiale til Rasmus og
Sebastian:

Ansøgning til Dreyers Fond – Retssagsprøven 

Håndbog til jurister i advokatbranchen

 

Rasmus og Simon undersøger produktionsforløb og -tid med Annette Wad.

I forbindelse med opdatering af håndbogen, vil man samtidig se kontrakten for advokatfuldmægtige igennem.

Håndbogen sættes på bestyrelsesmødet den 7. februar 2024. I det omfang det er muligt, læser bestyrelsen
håndbogen igennem og kommer med forslag og idéer til emner i bogen. Det er ikke tanken, at der skal
skrives på det indholdsmæssige i håndbogen på nuværende tidspunkt. 

Diskussion
Rasmus Thingholm
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9. Skriftlige høringer/orienteringer

Referat

Der har ikke været høringer og orienteringer i perioden.

Orientering
Rasmus Thingholm

10. Eventuelt
Formanden oplyste følgende:

Der er nedsat en arbejdsgruppe vedr. erhvervsjuristers mulighed for at blive advokater under

Advokatsamfundet. Rasmus er udpeget til at deltage i arbejdsgruppen.

Møde med Annette Wad vedrørende fejring af Grundlovens "fødselsdag". Arrangementet vil forventeligt

skulle afholdes den 30. maj 2024.

Open Source ESG-rapportering lanceres i morgen for ejendomsbranchen. Rapporteringen på "Social"

er leveret af formanden i samarbejde med flere eksperter. I version 2 vil der også være krav til

rapportering på rådgiversiden.

 

 

Orientering


